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تهران هوای درختان را دارد
بررسی پرونده های برخورد جدی شهرداری تهران با کسانی که درختان را قطع می کنند

این روزها عده ای با دستاویز قراردادن ماجرای ساخت 
مسجد در بوســتان قیطریه دنبال تلقین این موضوع 

هستند که شهرداری تهران درختان زیادی را در شهر 
قطع کرده است؛ درحالی که حتی در این پارک نیز هنوز 
درختی قطع نشده اســت؛ اخباری که ریشه در نگاه 
مخالف سیاسی دارد و شاخ وبرگ های غیرواقعی هم به 

آن اضافه می کنند.
این حرف وحدیث ها در حالی مطرح می شود که نمونه های 

زیادی در این 3 سال مدیریت زاکانی و تیمش در مجموعه 
شهرداری تهران وجود داشــته که نشان می دهد آنها 
نگهبانان و دوستداران درختان تهران اند؛ بیش از 4هزار 
هکتار درخت کاری در کمربند ســبز تهران طی 3سال 
گذشته و آبیاری روزانه صدهاهزار درخت در سطح شهر 
حتی در خشکسالی عمیق تهران طی 2سال گذشته را 

می توان دلیل این ادعا دانست.
مهم تر از این موارد، برخورد جدی مدیریت شهری ششم 
با متخلفان حقیقی و حتی حقوقی است که در سطح شهر 
اقدام به قطع درختان می کنند که نمونه بارز آن برخورد 
جدی با مسئولان دانشگاه تهران بر سر قطع درختان 

موسسه ژئوفیزیک بوده است.

دوشنبه  دوشنبه  2020 فروردین  فروردین 14031403- شماره  - شماره  90659065
قیمت تاکسی های برقی اعلام شد

شادی مالکی، سرپرست سازمان تاکسیرانی شهر تهران: امسال شاهد ورود ۵۰هزار تاکسی برقی به ناوگان 
خواهیم بود. 4 خودروســاز خودروهــای برقی خود را معرفــی  کرده انــد، توافقنامه ها امضا و تعدادی تاکســی 

نیز رونمایی شده است که در انتظار پلاک گذاری اند. این تاکسی ها حدود یک میلیارد تومان قیمت دارند.

آغاز ساماندهی چهارراه  امیراکرم
سیدمحمد موسوی، شــهردار منطقه ۱۱ تهران: طرح ساماندهی و بهســازی چهارراه امیراکرم، تقاطع خیابان 
نوفل لوشــاتو و لبافی نژاد با اقداماتی همچون نصب رفیوژ میانی و اجرای سنگفرش و باغچه با هدف رفع گره 

ترافیکی در این تقاطع آغاز شد. چهارراه امیراکرم بیشتر اوقات سال درگیر معضلات ترافیکی است.

در شهر

 حقوق کارکنان شهرداری
بهبود می یابد 

برای خدمت رســانی بهتر به شهروندان و 
تحقق اهداف سازمانی، شهرداری نیاز به 
افزایش انگیزه در پرسنل و کارکنان دارد. 
از این رو مدیریت شــهری در دوره ششم 
بسته های خرسند ســاز پیش بینی کرد؛ بسته هایی که شامل 
تسهیلات بانکی، اعزام نیروها همراه با خانواده به اماکن زیارتی، 
پیش بینی مشوق های فرزندآوری، ارائه وام ازدواج، تسهیلات 
درمانی و خرید خودرو و... اســت و کارکنــان می توانند از آنها 
بهره مند شوند. از ابتدای سال شهرداری تهران خبرهای خوش 

دیگری هم برای کارکنان رسمی خود داشت.

ترمیم حقوق کارکنان رسمی اجرایی شد
ابتدای سال بود که معاون برنامه ریزی، توسعه سرمایه انسانی و 
امور شورای شهرداری تهران خبر خوشی را هم رسانه ای کرد و 
گفت که شهردار تهران با ترمیم حقوق کارکنان رسمی موافقت 
کرده است؛ مطالبه ای که سال گذشــته مطرح شد و مدیران 
شــهری پیگیری کردند و در نهایت هم اجرایی شد. آنطور که 
مجید باقری عنوان کرده: »بهبود معیشت و قدردانی از زحمات 
کارکنان شهرداری تهران همواره از اولویت ها و دغدغه های اصلی 
شهردار تهران بوده و اجرای بسته خرسندساز با محورهای متنوع 

رفاهی-حمایتی از مصادیق بارز این دغدغه مندی است.«

خانواده بزرگ شهرداری
ما در شــهرداری تهران یــک خانواده بزرگ هســتیم. معاون 
شهردار با اشاره به این موضوع گفت: »تنوع روابط استخدامی 
و نظام های جبران خدمت، سبب بروز شــکاف های جدی در 
مدل های پرداخت حقوق میان همکاران رســمی و قراردادی 
شده است. ســال گذشــته، مکاتبات و پیگیری های متعددی 
توسط علیرضا زاکانی، شهردار تهران از مراجع مرتبط )سازمان 
اداری و استخدامی کشور( صورت گرفت و جلسات کارشناسی 
خوبی برگزار شد.« او ادامه داد: »اوایل سال جدید هم پیگیری ها 
از سوی شهردار تهران انجام شد و با توجه به زمان بربودن مراحل 
اداری تحقق موضوع )ترمیم حقوق کارکنان رسمی( و برگزاری 
جلسه شورای عالی حقوق و دستمزد، شــهردار تهران دستور 
داد که به موازات تداوم پیگیری هــا از مراجع مربوطه، ترمیم 
حقوق کارکنان رسمی شهرداری تهران با اعمال تأثیر در سایر 

مؤلفه های حقوقی اجرایی شود.«

پرداخت معوقات ترمیم حقوق کارکنان
علاوه بر ترمیم حقوق کارکنان رسمی، معوقات ترمیم حقوق هم 
پرداخت می شود. مجید باقری به این موضوع هم اشاره و تأکید 
کرد: »قطعا موضوع معوقات ترمیم حقوق، مدنظر مدیریت ارشد 
شهرداری تهران قرار دارد و پرداخت خواهد شد و درخصوص 
جزئیات روش محاسبه و نحوه پرداخت معوقات، اطلاع رسانی 

کامل انجام می شود.«

 معیشت پاکبانان 
در اولویت شهرداری

شهردار تهران گفت: بنا شد فرمولی طراحی 
شود تا پیمانکاران نتوانند به حقوق پاکبانان 
تعرضی داشــته باشــند. در همین راستا 
تبدیل۱۵۴ پیمانکار ســازمان مدیریت 

پسماند به ۱۴ قرارداد امکان نظارت بر آنها را افزایش می دهد.
آیین تجلیل از خادمان غدیر با حضور علیرضا زاکانی، شهردار 
تهران، حســین نظری، معاون خدمات شهری و محیط زیست 
شهرداری تهران، محسن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری تهران و جمعی از مسئولان و مدیران شهری برگزار 
شد. در این نشست علیرضا زاکانی، شــهردارتهران گفت: لعن 
و نفرین خــود را بر تجاوزگران، کودک کشــان و آدمکشــان 
اسرائیلی، آمریکایی و انگلیسی می فرستیم و امیدوارم به برکت 
خون شــهیدان اخیر، روزبه روز به زمان مــرگ رژیم منحوس 

صهیونیستی نزدیک شویم.
او با بیان اینکــه از مدت ها قبل پس از برگــزاری رویداد غدیر 
مترصد برگزاری این نشســت بوده ایم، گفت: بنده از تلاش و 
زحمات همکاران خوب پاکبان تشکر می کنم. سال گذشته پس 
از رویداد غدیر زحماتی که شما عزیزان در برگزاری باشکوه آن 
رویداد کشیدید، مورد توجه شخصیت های مختلف قرار گرفت.

زاکانی ادامه داد: از شــما پاکبانان عزیز که بــا بی خوابی خود 
آسایش و آرامش را برای مردم آماده می کنید، تشکر می کنم. 
رفت و روب جــزو فعالیت ها و از مهم ترین وظایف شــهرداری 
تهران است و اگر کاهلی کنیم محل اعتراض شهروندان خواهد 
بود. اقدامات ما باید به ســمتی برود که ثبات شغلی، پرداخت 
بهنگام حقوق و دستمزد و امنیت شغلی این عزیزان برقرار شود.

شــهردار تهران با یادآوری اینکه نزدیک به ۱۰۰هزار نیرو در 
شهرداری تهران داریم که بعضی به شکل مستقیم و برخی دیگر 
به صورت غیرمستقیم با ما همکاری می کنند، افزود: ۲۶هزار نفر 
از این عزیزان کارگران و زحمت کشان حوزه خدمات شهری و 
فضای سبز ما هستند. اســتیفای حقوق این عزیزان مهم ترین 
دغدغه ماست. نخستین گام ساماندهی و همسان سازی حقوق 
کارگران حوزه خدمات شهری و فضای سبز در مناطق مختلف 
است. در حوزه پاکبان ها هم اتفاقات خوبی رخ داده اما در حوزه 
فضای سبز، عقب هستیم. شخصاً پیگیر هستم تا این موضوعات 
نیز به سامان برســد. او افزود: بنا شــد فرمولی طراحی شود تا 
پیمانکاران نتوانند به حقوق پاکبانان تعرضی داشته باشند. در 
همین راستا تبدیل۱۵۴ پیمانکار سازمان مدیریت پسماند به 
۱۴ قرارداد، امکان نظارت بر آنها را افزایش می دهد. موضوع ثبات 
شغلی هم در قراردادها دیگر موضوع مهمی است که پیگیری 
خواهد شد. جنبه دیگر توســعه خدمت بود؛ مثلا شهر سالم به 
پاکبان های شــریف و کارگران فضای سبز خدمت رسانی کند. 
موضوع مسکن  پاکبانان نیز برای ما بسیار مهم است و در حال 

پیگیری این موضوع هستیم.

بوستان اقاقیا
قطع درختان این بوستان در بهمن پارسال 
جنجال بسیاری به پا کرد. ناصر امانی، عضو 
شورای شهر، کسی بود که در جلسه شورا 
دست به این افشــاگری زد تا از این طریق 
مدیران شــهری مانع تکرار چنین اتفاقی 

شوند.
امانــی در این رابطــه توضیــح داده بود: 
»مدیران یکی از مجموعه های وابســته به 
ستاد اجرایی فرمان امام بخشی از بوستان 
اقاقیــا را در محله داوودیه فنس کشــی و 
۶۰ درخت را قطــع کرده اند، با این ادعا که 
بخشی از این بوستان در مالکیت آنهاست؛ 
درحالی که فردی دیگر نیز مدعی است. اما 
آن مدیران برای محکم کــردن جای پای 
خود، درختان را یا از ریشــه کنده یا قطع 

کرده اند«.
پیگیری شهروندان محلی و اعضای شورای 
شهر باعث شــد که شــهرداری منطقه3 
وارد عمل شــده، فنس هــا را جمع آوری و 
درختانی را که از ریشه درآورده بودند، دوباره 

جای گذاری کند.

خبر

حفاظت از درختان موسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران
انتشــار خبر قطع و جابه جایی درختان موسسه ژئوفیزیک دانشگاه 
تهران موضوعی بود که در فروردیــن ۱۴۰۱ موجب ایجاد درگیری 

کارمندان مؤسسه با نیروهای شهرداری شد.
ماجرا از افشــاگری شــهرداری منطقه3 تهران کلید خورد و اعلام 
شد که مرکز لرزه نگاری موسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران اقدام به 
جابه جایی ۲۰۰ نهال و قطع ۵۰ درخت کرده است. تلاش نیروی های 
شهرداری برای جلوگیری از این اقدام منجر به درگیری فیزیکی میان 
عوامل شــهرداری و حراست موسسه ژئوفیزیک شــده بود تا جایی 
که نیروهای حراست دانشگاه به ضرب وشــتم نیروهای شهرداری 

پرداخته بودند.
پس از انتشــار این خبر، تعدادی از اعضای شورای شــهر تهران به 
درگیری ها واکنش نشان دادند و احمد صادقی در آن روزها و در صحن 
علنی شورای شهر در تذکری خواهان پیگیری موضوع از سوی ریاست 
دانشگاه تهران شــد: »به نظر این موضوع نیاز به اقدامی فراتر از تذکر 
در صحن شورا دارد و باید شخص ریاســت دانشگاه تهران به صحن 
شورا دعوت شوند و پاســخگوی این موارد باشند که به چه دلیل نیاز 
است درختان را قطع کنند و به چه حقی نیروهای خدوم شهرداری را 

ضرب وشتم کرده اند.«
درنهایت با پیگیری  و پافشاری شهرداری تهران، مسئولان دانشگاه 
تهران با برگزاری یک نشســت خبری از اقدامات خود عقب نشینی و 
ادعا کردند که اقدام این موسسه در جابه جایی درختان با مجوز قانونی 
و در راستای توسعه فعالیت های علمی و آموزشی دانشگاه بوده است.

شکایت از کاخ سعدآباد به خاطر قطع درخت
آخرین روزهای آبان ۱۴۰۲ بود که انتشــار یک تصویــر از درختان 
قطع شده کاخ سعدآباد مانند بمب صدا کرد. یک سایت با انتشار چند 
عکس نوشت که در مجموعه ســعدآباد تعداد زیادی از درختان قطع 
شده اســت؛ درختانی که با اســتناد به تصاویر زنده و سرسبز به نظر 

می رسیدند.
هرچند روابط عمومی مجموعه سعدآباد به سرعت به خبر قطع درختان 
این مجموعه واکنش نشان داد و اعلام کرد که تنها 3 درخت، آن هم 
درختان خشــکیده و آفت زده و آن درختی که به سوسک چوبخوار 
آلوده شده بود، آن هم نه توسط شهرداری تهران که با نظر کارشناسان 
مجموعه فضای ســبز ســعدآباد و توســط کارکنان فضای سبز این 
مجموعه قطع شده است، این موضوع از سوی مدیریت شهری مورد 
تایید قرار نگرفت و مدیران شهرداری خواهان پیگیری شدند. مهدی 
چمران، رئیس شورای شهر، اعلام کرد: »پس از مطرح شدن موضوع، 
به شــهرداری اعلام کردیم که به مجموعه ســعدآباد اخطار دهد و از 
این مجموعه شکایت کند. شهرداری تهران از مجموعه کاخ سعدآباد 
شکایت کرده و حتی از بنده نیز درخواست شد که شکایت را امضا کنم؛ 
اما در حال حاضر شکایت شــهرداری منطقه برای پیگیری موضوع 

کفایت می کند.«

تابلوی زنده یک درخت 
در متروی بهارشیراز

حفاظت از درختان شهر تنها به 
نظارت و پیگیری قانونی محدود 
نمی شــود؛ گاهی با یــک ابتکار 
کوچک نیز می توان در مســیر 
حفظ محیط زیســت شهر قدم 
برداشــت؛ اقدامی کــه در زمان 
افتتاح متروی بهارشیراز از سوی 
شهرداری تهران مورد توجه قرار 

گرفت.
مدیران کارگاه مترو در ایستگاه 
متروی بهارشیراز سلیقه به خرج 
دادند و ۲ درخــت قدیمی را در 
مترو حفظ کردند. این ایســتگاه 
در اســفند ۱۴۰۲ افتتاح شد و 
وقتی شهروندان وارد آن شدند، 
دیدند که ۲ درخت سرزنده و سبز 
در ورودی ایــن مترو خودنمایی 
می کنــد و حتــی دور آن را بــا 
محفظه شیشه ای پوشانده اند تا 
مثل یک تابلــوی زنده تصویری 
عمل کنــد؛ تابلــوی زیبایی که 

خیره کننده است.

خیابان ولیعصر
درختان خیابان ولیعصر همواره در معرض تخریب برج ســازها و 
متخلفان ساختمانی قرار دارند. یکی از خبرسازترین پرونده های 
تخلف خشــکاندن درختان خیابان ولیعصــر مربوط به محدوده 
خیابان محمودیه بود. در آخرین روزهای تیرماه ۱۴۰۱ ویدئویی 
در شبکه های اجتماعی منتشر شد که نشان می داد چند درخت 
در مقابل یک ملک نوساز خشک شده اند. این ویدئو به سرعت به 
رسانه ها راه یافت و مدیران شهرداری و شورای شهر به آن واکنش 

نشان دادند.
براساس توضیحات شهردار منطقه یک، »این اقدام توسط مالک 
ملک نوساز در خیابان ولیعصر)عج( تقاطع محمودیه پلاک ۲۷۲۸ 
انجام شده و ۱۰ اصله درخت چنار در این محدوده در سال های 
گذشته حین عملیات ســاختمانی خشک شده است. دراین باره 
ضمن بررسی کارشناسی توســط کارشناس رسمی دادگستری 
و پیگیــری اداره حقوقی منطقه، موضوع در کمیســیون ماده۷ 
منطقه نیز مطرح شــده و در حال صدور رأی جریمه با بالاترین 
ضریب است. ملک مذکور فاقد پایان کار بوده و تا تعیین تکلیف 
درختان خشک و پرداخت جرایم مربوطه هیچ گونه پایان کاری 

صادر نخواهد شد.«
دادستانی تهران هم موظف شد کارگروهی تخصصی تشکیل دهد و 
علت وقوع حادثه را بررسی کند. درنهایت شهرداری تهران با کمک 
دستگاه قضایی جریمه سنگین ۱۱۷میلیارد تومانی و کاشت بیش 
از ۱۰۰ اصله درخت در خیابان ولیعصر را برای مالک متخلف در 

نظر گرفتند تا او درس عبرتی برای سایر متخلفان باشد.

مجموعه انقلاب
»تعدادی از درختــان مجموعه انقلاب در 
سال های گذشته خشکانده و قطع شده اند؛ 
اما هیچ کس تاکنون پیگیر آن نشده است و 
مردم از دستگاه قضایی انتظار دارند موضوع 
را پیگیری و نتیجه را بــه آنها اعلام کند.« 
این جمــلات را مهدی پیرهــادی، رئیس 
کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات 
شهری شــورای اسلامی شــهر تهران، در 
مرداد ۱۴۰۱ بیان کرد تا مانع تخریب سایر 

درختان این مجموعه شود.
رئیس سازمان بوستان های شهرداری تهران 
در همان زمان واکنش نشــان داده و گفته 
بود: »درباره قطع درختان باشگاه انقلاب، 
شهرداری تهران از این مجموعه شکایت کرد 
و دادخواست تجدیدنظر در تاریخ نوزدهم 
مردادماه صادر شد.« موضوعی که همچنان 
پیگیری آن ادامه دارد و بعد از آن شهرداری 
تمهیدات چشمگیرتری را برای نگهداشت 

درختان این مجموعه بزرگ در نظر گرفت.

گروه شهریگزارش


